
2020KO ABENDUAREN 22AN UDALBATZA OSOAK EGINDAKO OHIKO 
BATZARRALDIAREN AKTA. 
 

LEKUA: Beasaingo Udaletxea. 
 
ARETOA: Batzar Aretoa. 
 
EGUNA: Hogeita bi 
 
HILABETEA: Abendua. 
 
URTEA: Bi mila eta hogei. 
 
HASIERAKO ORDUA: Arratsaldeko zazpiak 
 
BATZARRALDIAREN IZAERA: Ohikoa. 
 
DEIALDIA: Lehena. 
 
OSATZEN DUTEN PARTAIDEEN KOPURUA: Hamazazpi (17) 
 
UDALBURUA: AITOR ALDASORO ITURBE 
 
BILDUAK: 
 
EAJ-PNV 
 
- AITOR ALDASORO ITURBE 
 
- LEIRE ARTOLA UGALDE      
 
- MARIA LUISA VALLÉS FERNÁNDEZ 
 
- FRANCISCO JAVIER MATARRANZ RICO 
 
- MARIA ELENA RUIZ ZABALA  
    
- EDORTA DIAZ DEL RIO 
 
- JON OLANO ARRESE 
          
- ADUR UGARTEMENDIA LEUNDA     
 
- AMETS ARROSPIDE ZUBELDIA  
 
- AINARA AYESTARAN ALDASORO 
    
Beasaingo EH Bildu 

 
- NEREA MANZISIDOR MENDIZABAL    
 
- HASIER AGIRRE ELKOROBEREZIBAR  
   
- YOLANDA HERNANDEZ RODRIGUEZ        



 
- JOSEBA MIKEL OLANO GUEMBE 
 
- AITOR URDANGARIN IRASTORZA    

 
Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak 

 
- EVA ALVAREZ ATANES      
 
- ANGEL REDONDO FERNANDEZ 

 
 IDAZKARIA: ITZIAR AROZTEGUI APAOLAZA   
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1.- AURREKO AKTA. 2020-11-26 
 
Aktaren berri eman ondoren, aho batez onartu da berarekiko zeresanik ez dagoelako. 

2.- ANTOLAKUNTZA BATZORDEKO PROPOSAMENAK: 
 
a.- 2021ERAKO PLANTILA ETA LANPOSTUEN ZERRENDA ONARTZEA. 
2020PEBO0066 
 
Ezagutzera eman da, Antolakuntza batzordeko proposamena:  
 
“AURREKARIAK 
 
1. HUTSIK DAUDEN PLAZAK. Gaur egun pertsonaleko plantila desberdinetan hutsik 
dauden plazak edo aldaketak ondorengoak dira: 
 
ANTOLAKUNTZA ARLOA 
 
IDAZKARITZA SAILA 
 
Idazkari plaza 1. Gaikuntza Nazionaleko Eskalako funtzionarioa, bitarteko funtzionarioak 
behin-behinean okupatua, erregelamenduz aurreikusitako hornidura-moduren baten 
bidez bete arte. 
 
EKONOMIA SAILA 
 
Kontuhartzaile plaza bat. Gaikuntza Nazionaleko Eskalako funtzionarioa, bitarteko 
funtzionarioak behin-behinean okupatua, erregelamenduz aurreikusitako hornidura-
moduren baten bidez bete arte. 
 
Diruzain plaza bat, 2018-03-01etik aurrerako ondorioekin, Foru Aldundiak C1 taldeko 
langile bat izendatzen du Diruzaintzako lanpostua aldi baterako betetzeko, 
erregelamenduz aurreikusitako lehentasunezko hornikuntza-moduren baten bidez bete 
arte. 
 
Arlo Ekonomikoko/profil juridikoko teknikari plaza bat. 2018ko lan-eskaintza publikoan 
sartuta. Oposizio-lehiaketa. Gaur egun, prozesua azken fasean dago, eta urtea amaitu 
baino lehen karguaz jabetzea aurreikusten da. 
 



Diru-bilketako administrari plaza bat. 2018ko lan-eskaintza publikoan sartuta. Oposizio-
lehiaketa. Hornitzen denean, administrari-plaza bat iraungituko da. 
 
 
Administrari plaza 1. Titularraren erretiroagatiko lanpostu hutsa, gaur egun behin-
behineko diruzainaren eginkizunak betetzen dituen administrariak beteko duena, 
diruzaintzako lanpostua betetzen denean. 
 
ANTOLAKETA ETA GIZA BALIABIDEEN SAILA 
 
Antolaketa eta Giza Baliabideetako teknikari plaza bat. 2018ko lan-eskaintza publikoan 
sartuta. Barne Lehiaketa Berezia. Prozesua amaitu da. Lanpostu hori beteta, Antolaketa-
teknikariaren lanpostua iraungi egin da. 
 
Langileen eta nominatarako administrari plaza bat. 2018ko lan-eskaintza publikoan 
sartuta. Barne-sustapena. Gaur egun, zerbitzu-eginkizunetan dihardu. 2021eko lehen 
seihilekoan behin betiko betetzeko aurreikusitako data. Lanpostua betetzean, 
administrari lanpostua iraungi egingo da. 
 
Informátika Teknikaria. Gaur egun bitarteko funtzionariokin beteta. 
 
LURRALDEA ARLOA 
 
UDALTZAINGOA SAILA 
 
Agente lehenaren plaza 1. 2019ko lan-eskaintza publikoan sartuta dago. Barne-
sustapena. Gaur egun, zerbitzu-eginkizunetan dago. Barne-sustapeneko prozesua 
irekitzea aurreikusten da, Euskal Polizia Akademia egindako kudeaketa-gomendioaren 
bidez. 
 

Udaltzainen 2 plaza. 2018ko lan-eskaintza publikoan sartuta dago. Oposizio-lehiaketa. 

Arkaute Akademiako hautaketa bateratuaren bidez garatzen ari den prozesua. Gaur 

egun praktiketako izendapena du, eta prestakuntza Akademian bukatzear. Abenduan 

aurreikusten da inkorporazioa. 

 

HIRIGINTZA SAILA 

Lurralde-arloko koordinatzaile bat. Aparejadore plazaren titularrak erretiroa hartu behar 

du. Erretiroa hartzean, plantillako aparejadore plaza azkenduko da, eta aparejadore 

postua, berriz, lanpostuen zerrendatik. 

 

ZERBITZUEN ARLOA 

Administrari bat. Gaur egun, aldi baterako okupatuta dago, hornitu arte. 

Obretako eta mantentze-lanetako langile plaza 1. Aldi baterako beteta, behin betiko bete 

arte. Lanpostuaren profila aztertzea gomendatzen da. 

 

HERRITARRA ARLOA 

ONGIZATE SAILA 



Gizarte-laguntzailearen 2 plaza. 2017ko lan-eskaintza publikoan sartuta. Oposizio-

lehiaketa. praktikaldia amaituta, gaur egun funtzionario izendapenarekin. 

 

Liburutegiko arduradun plaza 1. 

Gaur egun behin behineko beteta. Lanpostuaren profilaren azterketaren zain. 

 

MUSIKA ESKOLA 

 

Saxofoiko irakasle plaza 1. Borondatezko eszedentzia amaitu eta lanera itzultzeko 

eskatzen ez duelarik, errenuntzia eskatuta, lanpostu hutsa argitaratuko da, betetzeko. 

Gaur egun, bitarteko lana du. 

Tronpeta irakasle plaza 1. Borondatezko eszedentzia amaitu eta lanera itzultzeko 

eskatzen ez duelarik, errenuntzia eskatuta, lanpostu hutsa argitaratuko da, betetzeko. 

Gaur egun, bitarteko lana du. 

7 Musika-irakasle lanpostu huts, aldizkako finkoen beste hainbeste atxikipenekin. 

 

KIROLAK 

Ez dago lanpostu hutsik 

 

UDAL EUSKALTEGIA 

Ez dago lanpostu hutsik 

 

2. EKITALDIAN ZEHAR ALDAKETAK 

 2021eko ekitaldirako, honako aldaketa hauek proposatzen dira plantilan eta lanpostuen 

zerrendetan: 

 

ANTOLAKUNTZA ARLOA 

Ez dira aldaketak aurreikusten. 

 

LURRALDEA ARLOA 

HIRIGINTZA ETA ZERBITZU SAILAK 

Sailaren egitura aldatzea. Hirigintza eta Zerbitzu Arloak Hirigintza eta Zerbitzuak izeneko 

Arlo bakar batean bateratzea proposatzen da. 

 

Aparejadorea. Plantillaren eta LPZren aldaketa gehitu da. Aldaketa hori 2020an onartu 

zen, titularraren erretirorako lanpostua eta plaza azkentzearekin batera. 

Lurralde Arloko koordinatzailea. Plantillaren eta LPZren aldaketa gehitu da, 2020an 

onartu zena, plaza eta lanpostua sortuta. 

 

2021rako ekitaldian langile-plantillan izango diren mugimendu horiekin, 2020ko plantillan 

zeuden plaza-kopuru bera mantentzen da. 



Horrezaz gain Musika Eskola eta Euskaltegiko administrariek iGunean emango dute 

bere lanaldi zati bat eta iGunea arratsaldeetan ere ireki egingo da hiru egunetan. 

 

    3. DEDIKAZIO-OSAGARRIAK 

 

Dedikazio-osagarria duten lanpostuei dagokienez, Beasaingo Udalean mantentzen dira 

orain arte honako lanpostu hauetan zeudenak: 

 

• Aparejadorea. Dedikazio bereziko osagarria. Erabateko dedikazioa. 9.741,61 €/ urteko. 

 

• Zerbitzuburua, dedikazio bereziko osagarria. Erabateko prestasuna. 9.741,61 €/ 

urteko. 

 

• Udaltzainburua, dedikazio bereziko osagarria, erabateko dedikazioa eta lanaldi 

luzatua. 10.186,36 €/ urteko. 

 

• Musika Eskolako zuzendaria. Dedikazio bereziaren osagarria absolutua eta luzatutako 

lanaldia 11.553,20 €/ urteko. Eta Zuzendaritzaren osagarria. 

 

• Musika Eskolako irakaslea. Dedikazio bereziko osagarria. Erabateko luzatutako 

lanaldia 7.699,97  €/ urteko. 

 

ERABAKI PROPOSAMENA 

 

Lehena.- Beasaingo Udaleko pertsonal funtzionario eta pertsonal laboralaren plantila 

hasera batean onartzea, Akordio honen eranskin moduan agertzen denez. 

 

Bigarrena.- Jende aurreko erakusketan jartzea Gipuzkoako Aldizkari Ofizialean iragarri 

aurretik, erreklamazioak egin ahal izateko. 

 

Hirugarrena.- Behin betiko onartzen denean, Estatuko eta Autonomia Erkidegoko 

Administraziora kopia igorriko da eta Gipuzkoako Aldizkari Ofizialean argitaratuko  da, 

ezagutzarako eta indarrean sartzeko.” 

 

Hitz egiteko txanda eman ondoren, iritzi hauek azaldu dira: 

 
Eva Alvarez Atanes (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak): “Nos posicionaremos en 
contra por coherencia, ya que sobre el puesto de coordinador de Territorio asó lo hicimos 
en el momento de su creación. Por otro lado nos ha sorprendido que en la reunión con 
el comité de empresa no se recoja ningún tipo de desacuerdo por los cambios que 
vienen reflejados en esta propuesta. El act está sin firmar y nos han indicado que hay 
desacuerdos que no se han plasmado.No sólo en cuanto a los horarios, sino también 



en algunas contrataciones. Ellos han realizado propuestas y no se ha aceptado 
ninguna.” 
 
Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Guk onartzea ekartzen duguna plantila da eta ez egutegia. 
Beste gauza bat da bide bat jorratu beharra izatea arratsaldeetan zerbitzua emateko eta 
langileal ez nahi izatea. Egutegi eta ordutegiak zerbitzuari erantzuten dio eta hori da 
lantzen ari garena. Hona plantila ekarri dugu. iGunearekiin adostasun gutxiago batetara 
iritsi gara. Bidea egin beharko da eta ikusi egin beharko da. Guretzat garbi dago, herria 
bizirik egonik, hemen inor ez egotea arratsaldeetan. Ezin duguna da hori aparteko 
orduekin eman. Hemen, aldiz, erabakitzen duguna da postu bat bai edo ez.” 
 
Eva Alvarez Atanes (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak): “Cuando se negocia con el 
comité de empresa, ¿es normal que a ellos no se les presente ese documento?. Parece 
ser que no se les ha pasado el documento de la RPT.” 

 
Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Nik uste dut pasatu zaiela. Ez naiz jakitun desadostasunik 
egon denik. Beste gauza bat da egutegia. Baita ere udaltzainekin egin dugun ibilbidea 
eta hor egon diren gorabeherak. Udaltzainek ere 365 egun lana egitera pasatuko dira 
2021etik Aurrera. Hor egon dira gorabeherak baina gutxieneko adostasun batera iritsi 
gara. Baina, plantilako dokumentua bera ez dutela sinatu?. Ez naiz horren jakitun. Esan 
zerekin ez dauden ados” 
 
Eva Alvarez Atanes (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak): “Nik uste dut beraiek esan 
beharko dutela hori. Ante lo que nos han trasladado vemos que no se cumple la 
transparencia.” 
 
Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Transparente mucho, no porque no entiendo de lo que estás 
hablando. Yo creo que se están mezclando temas. No egon naizen bileretan ez da 
plantilarekiko desadostasunik azaldu. Beti egongo da langile gehiaogo ekartzearen 
nahia. Hori egunerokoa da.” 
 
Eva Alvarez Atanes (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak): “Nosotros estamos en 
contra porque no se ha trasladado a los trabajadores el documento.” 
 
Hasier Agirre Elkoroberezibar (Beasaingo EH Bildu): “Guk gure balorazioa egiteko guk 
egiten dugun hausnarketarekin, aurrekontuarekiko egindako eskaerak eta sindikatuekin  
izandako harremanetan oinarrituko gara. Eva hasi da esaten eta guri ere kezkagarria 
iruditzen zaigu langileek enpresa batzordearekin egindako bileraren akta jaso ez izana 
eta badirudi jasotzeen dutenean ez dutela sinatu behar. RPT honen osaketan abiapuntu 
kezkagarria iruditzen zait. Iritsi zaigunez, egindako eskaerak, hau da iGunea 
erreforzatzeko kontratazioak eta udaltzainek 365 egunetan zerbitzua emateko orain 
daudenekin sortzen duen kezkak bileran azaldu zr¡iren. Kultura, merkataritza eta 
hizkuntza politika sailean ere indartze beharra. Hori guztia abiapuntu modura hartuta 
aztertu dugu lanpostuen zerrenda. Antolakuntzan iGunearen zerbitzua zabaltzearekin 
ados gaude. Behin baino gehiagotan esan dugu. Hemen esan den adostasun minimo 
hori egon da baina bidea nahiko difusoa izan da. Hasieran arratsalde bat irekitzeko 
planteamendua egin zitzaien eta azkenean hiru dira. Euskaltegi eta Musika Eskolako 
langileekin kubritze horrek zalantza sortzen digu, alde batetik nahikoa izango den eta 
bestetik, beste biak ahultzeko bide izan dezakeelako eta edozein baja, baimen etab 
iGunean ere gabeziak sor litezkeelako. Gu horretarako pertsona bat kontratatzeko 
beharra ikusten dugu. Lurralde sailari dagokionez, beste pleno batetan ere esan genuen 
hirigintza eta zerbitzua bat izan daitekeela baina esan genuen eta esan dugu, aldi beren, 
paregabeko aukera galtzen ari garela Beasainek arkitekto bat izateko. Aukeratu den 
profila eta hautaketa prozesuarekin ez dugu bat egiten, ez koordinatzailearentzat eta 
ezta ere arkitektoarentzat. Bi egunetarako bakarrik izatea ez zaigu iruditzen. Haratago 



joan da teknikari batekin Lurralde sail horrek indartze bat behar du. Herritarrak sailaren 
inguruan ere kezkak ditugu. Musika eskolako 7 langileentzat egoera aldatze bat 
planteatzen da. Ados egon gintezke baina zalantzak ditugu, horrek judizializazio arazoak 
ekar ditzakeelako eta Europako Instituzioetatik ere zalantzazko formula ikusten da. 
Helburuarekin ados baina langileekin kontsentsuatuta egitea komeniko litzateke. Kultura 
saila. RPTaren funtzioetako bat ere da, lanpostuak ordenatzea. Hemen idazkariak ere 
bere txostenean aipatzen du, Kultura sailan koordinazio gabezi handia dago. Uste dugu 
sail honek berpentsatze bat behar du. Behin baino gehiagotan hitz egin dugu. 
Hausnarketa bat behar da. Lidergoa eramango duen teknikaria falta da. Hemen ere 
inbertsio bat egiteko aukera galtzen ari gara. Bukatzeko esan gaztedi sailak teknikari 
gabe jarraitzen duela. Ez gara aspertuko esaten eta zuek ere ez zarete aspertzen 
ezezkoa esaten. Aurrekontuetan adostu dugu herrian diagnosia egitea baina hortik 
ateratzen diren emaitzak kudeatzeko pertsona bat behar da. Ez zaigu iruditzen 
merkataritzako teknikariak ordu batzuk dedikatuta nahikoa izango litzatekeenik. Iruditzen 
zaigu hanka motz dagoela sail hau. Beraz, bai langile batzordearekin izan den bilakaera 
eta detektatu ditugun gabeziagatik, gu ere aurka azalduko gara.” 
 
Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Gaztedi sailean esan duzun bezala, adostasuna lortu genuen 
diagnosia egiteko eta beharrak antzematen ditugunean horiei aurre egin.Uste dut 2021a 
erabakiorra izan beharko luke. Kulturan ordenatzea aipatzen duzu. Nik uste dut Herritar 
sailak osotasunean hartzen dituen gunean direla ordenatu beharrekoak eta ze kultura 
bakarrik. Legeak mugak jartzen digu kontratazioetan eta ezin da nahi adina kontratatu. 
Hori ere kontuan hartu behar da horrelako planteamenduak egiten direnean. Lurraldeari 
buruz esan kontratatuko den koordinatzaileak esango du. Hautaketa prozesuarekin ados 
ez zaudetela…geroz eta garrantzizkoagoa iruditzen zaigu Administrazioak duen 
bilakaerarekin. Administrazioa ezagutzen duena edozein Administrazioan, hori da gure 
asmoa. Herria %80a arte urbanizatua dugu eta hurrengo hamarkadetan mantenu lanak 
hartuko dugu garrantzia. Iruditzen zait Udal bezala begiak hor jarri behar ditugula, hau 
da mantentzeari berria egitea baino. Beraz, beste profil batzuk bilatu behar ditugu, 
garapen berriak izango ez duelako orain arte izan duen pisua.Ingurumen teknikaria: 
hautatzen den pertsonak izan behar du zeharka ingurumen sentsibilidadea. Ezin dugu 
nitxoak jarri, bestela udaletxean ez gara kabituko. iGunea, negoziaketa baino lanketa 
izan da. Gure asmoa bazen legealdi honetan arratsaldez zerbitzua ematea, beste arlo 
batzuek ematen duten bezala. Lanketa horrek balio izan digu jakiteko hiru egun irekita 
egon behar dela jakiteko horrekin erantzuten den herritarren eskaerei. Egun batekin 
iruditzen zitzaigun motz gelditzen dela. Nire ustetan musika eskola eta euskaltegia ez 
dira ahultzen. iGunean harrera egin da iruditzen zait musika eskolaren eta 
euskaltegiaren mesederako dela. Formakuntza ez dute bakarrik jasoko musika eskola 
eta euskaltegiko langileek baizik eta iGuneakoak ere bai, hauek ere ezagutu behar 
dutelako bi zerbitzu horietan ematen den zerbitzua. Alde horretatik iruditzen zait iGunea 
indartu egingo dela. Iruditzen zait horrela hobe dela eta ez jendea ekarri eta luze geratu.” 
 
Hasier Agirre Elkoroberezibar (Beasaingo EH Bildu): “Lurralde arloari dagokionez, 
profilak aipatu dituzu. Bat egin genezake baina ingurugiro eta arkitektoaren txostenak 
egiten jarraitu beharko da eta azpikontratatu egingo dira, baina gabeziak hor egongo 
dira.” 
 
Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Beharbada ez naiz ondo esplikatu. Gaur egun udala 
ezagutzen baduzue zoritxarrez, bai hirigintza arloa eta bai zerbitzu arloa bizkarra 
emanda bizi dira. Nik uste dut bi arlo horiek bat egin behar dutela eta koordinatzaileak 
bi sentsibilitateak izan behar ditu. Bestela orain bezala pasatuko da, bakoitzak bere 
aldetik lana egingo dute, erabat aldenduta, eta horrek herrian badu bere itzala.” 
 
Hasier Agirre Elkoroberezibar (Beasaingo EH Bildu): “Bai, baina horrez gain lan tekniko 
asko daude egiteko. Atera den aparejadore profil horretan, adibidez, txosten batzuk ezin 



ditu egin. Beraz, arkitektura lanak kontratatzen jarraitu beharko du Beasaingo Udalak. 
Guk esaten genuen aukera paregabea galdu dela koordinatzaile hori arkitektoa izateko, 
nahiz eta ados egon bi arlo horiek bat egitea, herriarentzat lan on bat egiteko. Kultura 
sailean sartu nahi nituen, hizkuntza politika, kultura, merkataritza. Hor gabezia dagoela 
garbi dago. Orain ordu-poltsa bat eratzen ari da, baina horrek erakutsi dezake lan batzuk 
badaudela, bai ordenatzeko eta baita ere giza baliabideak aurreikusteko. Gaztediari 
buruz esan, ez duzula erantzun guk aipatzen dugun teknikariaren beharrari. Ez duzu 
erantzun nork egingo den diagnosi horren ondorengo lana eta gaztematikako 
harremana.”  
 
Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Gaizki hasten gara. Diagnostikoak zer emango duen jadanik 
badakigu!. Diagnostikora joan behar dugu jakiteko herrian zer dagoen eta zer behar 
dauden eta herritar sailek erantzuteko ahalmenik duen edo ez horri. Diagnostikoak 
esango du eta ikusiko dugu. Beste gauza bat da ordutegiena. Goizeko zazpietan behar 
ditugu hemen langileak edo arratsaldeko seietan. Edo goizeko zazpietan sartu eta 
arratsaldeko zazpiak arte egon eta horrek aparteko orduak esan nahi duen. Hori beste 
negoziazio bat da. Guri iruditzen zaigu hori ordenatu beharra dagoela, zeren eta dena 
aparteko orduekin ezin dugu bete. Agian ordutegiak dira ikutu behar direnak eta horretan 
ari gara.” 
 
Gaia behar adina eztabaidatu ondoren, bozketa egin da eta ondorengo emaitza lortu da: 
 
Aldeko botoak: 10 (EAJ-PNV) 
Aurkako botoak: 7 (Beasaingo EH Bildu, Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak) 
Abstentzioak: 0 
 
Horren ondorioz, gehiengo osoarekin onartu da proposamena, hau da, 2021erako 
plantila eta lanpostuen zerrenda.  
 
3.- HERRITARRAK BATZORDEKO PROPOSAMENAK: 
 
A.- COVID19-AK ERAGINDAKO OSASUN KRISIAK SORTUTAKO ONDORIOAK 
ARINTZEKO BEASAINGO ESTABLEZIMENDUETAN KONTSUMOA SUSTATZEKO 
(BONUEN BIDEZ) OINARRIEN ALDAKETA. 2020MEPO0035 
 
Ezagutzera eman da, Herritarrak batzordeko proposamena, hau da:  
 
“Ondorengoak kontuan hartuta: 

• 2020ko urtarrilaren 30ean, Nazioarteko Osasun Erregelamenduaren 
Larrialdietako Batzordearen gomendioz, Munduko Osasun Erakundeko 
zuzendari nagusiak koronabirus delakoaren sorrera Nazioarteko 
Garrantzizko Osasun Publikoko Larrialditzat jo zuen. 

• Harrezkero. Nazioartea,estatuan eta gure autonomia erkidegoan antolatze 
eta euste neurriak hartu dira. COVID-19 gaixotasunari goiz antzemanez 
birusaren hedapena eteteko kasuak isolatu eta artatzeko, kontaktuen 
jarraipena egieko eta arriskuaren araberako gizarte gizarte urruntzeko 
neurriak sustatzeko.  

• Martxoaren 14ko 463/2020 Errege Dekretuaren bidez, Covid-19ak 
eragindako osasun krisiaren Kudeakeatarako Alarma Egoera delaratu du. 

• Alarma egoera Espainiar Estatuko Lurralde osoan deklaratu da eta 
herritarren konfinamendua ekarri du ondorio gisa. Konfinamendu garai 
honetan Espainiar Estatuak neurriak hartu ditu eta honek eragin zuzena 
izan du herritarrengan bai eta industria, merkataritzan eta ostalaritzan ere, 



izan ere, lehen beharreko produktuak ez diutzten komertzio eta 
establezimenduen itxiera ekarri du, horrek dakarren galera ekonomikoekin. 
 

 Hori dela eta, Beasaingo Udalak egoera larri hau aintzat harturik, COVID-

19 pandemiak sortu dituen eraginak leundu eta Beasaingo merkatari, 

zerbitzuetakoei eta ostalariei laguntza emateko bonuak atera zituen abenduaren 

31era arte erabiltzeko. 

 Gauza da tabernak itxita egon direla abenduaren 11ra arte eta horregatik  

ostalariek ez dute denbora nahikoa izan bonu horiek behar bezala erabiltzeko. Hori 

dela, Udalak oinarri horietan 9.artikuluan aldaketa egin du eta ostalarientzat 

bonuak erabiltzeko data aldatu du. Berauek otsailaren 1etik maiatzaren 31era arte 

izango dute bonuak erabiltzeko aukera, hori baita ostalariek salmenta gutxien 

egiten duten data. 

LEGERIA APLIKARRIA 

-Azaroaren 17ko 38/2003 Lege Orokorra subentzioak emateari buruzkoa. 

PROPOSAMENA: 

Herritarrak batzordeak Osoko Bilkurari ondorengo proposamena egitea. 

LEHENIK: Beasaingo Udalak COVID-19ak eragindako kalteak arintzeko eta 

merkataritza sustatzeko Beasaingo txikikazko merkataritzaritzako, zerbitzu 

sektorean eta ostalaritzako establezimenduetan saltzeko erosketa bonoak atera 

ditu. Erosketa bono horien  oinarrietan 9.artikuluan egindako aldaketa onartzea  

eta deidaldi publikoa egitea Gipuzkoako Aldizkari Ofizialean iragarkia argitaratuta. 

BIGARRENIK: Oinarrien aldaketa horretan dioen bezala ostalariek bonuak 

erabiltzeko aukera izatea otsailaren 1etik maiatzaren 31era arte. 

HIRUGARRENIK: Ostalarien bonu horien ordainketa horretara bideratutako 

2020ko aurrekontutik egitea.” 

Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Bonoak bigarren aldiz atera dira eta oinarrietan esaten zen 
abenduaren 31 arte erabiltzeko aukera zegoela. Ostalaritza sustatzeko aldaketa 
proposatzen da, hau da, ostalariek 2021eko otsailaren 1etik maiatzaren 31 arte izango 
dutela bonuak erabiltzeko aukera.” 
 
 Eva Alvarez Atanes (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak): “Tal y como indicamos en 
la comisión informativa vemos positiva la modificación que se propone. Es en el período 
en el que en una situación normal, el consumo en hostelería es bajo. Con los bonos se 
pretende inyectar el consumo, pero no sabemos cuando podrán reabrir, ni si podrán 
adquirir la cantidad de bonos que deseen. Primero ellos tienen que efectuar un 
desembolso y luego acceden a la ayuda. En la comisión BILDU presentó una propuesta 
a la cual nosotros nos unimos y preguntamos si era factible esa modificación, en cuanto 
al reparto de bonos.” 
Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Bonoen banaketan erabili den irizpidea, merkatariekin 
adostutakoa da. Herritarrei bonoak eman beharrean, merkatariei ematen zaie eta horrek 
eragiten du bonoak pertsonen baitan ez egotea. Bestela beldurra zegoen betikoek 
irabazten ateratzearena. Banaketa nahiko orekatua dela iruditzen zaigu.” 
 



Eva Alvarez Atanes (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak): “Nuestra duda es respecto 
a la situación que está viviendo hoy en día la hostelería.” 
 
Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Baina ez dut uste bonoen banaketaren erruz denik, ez?.” 
 
Eva Alvarez Atanes (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak): “Nosotros vemos positiva 
la modificación. La duda es si podrán soportar el que tengan ellos que adelantar la 
compra del suministro y si para evitar eso cabría alguna modificación.” 
 
Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Guk, bi bilera ere egi ditugu ostalariekin eta esan zaiguna da 
bonoak ez dituztela behar. Berdin saltzen dutela bonorik gabe. Egia da, denak hartu 
dituztela. Hasi ginenetik findu dugu dirua bueltatzea. Astero jasotzen dira bonoak eta 
hamabostero ordaintzen zaie. Zoritxarrez, arazoa beste bat da.” 
 
Nerea Manzisidor Mendizabal (Beasaingo EH Bildu): “Ados gaude data aldaketa 
honekin, baina batzordean proposatzen genuena zen beraiek diru hori aurreratu 
beharrean, Udalak aurreratzea eta beraiek justifikatu ahala diru hori jasotzen joatea. 
Hainbeste denbora itxita dauden honetan, egoera ekonomikoa okertu egin zaie. 
Batzordean ez zitzaien garbi geratu zergatik ez den onartu guk proposatutakoa, hau da, 
Udalak diru hori aurreratzea.” 
 
Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Ezetza da, batez ere beraiekin adostutako zerbait delako. 
Bilera asko egin ditugu osotasunen beraiekin. EPIekin merkatari batzuk esan ziguten 
aurreratu ezkero zer pasatuko zen. Zoritxarrez orain ikusten ari gara. Batzuk esaten dute 
dirurik ez dutela gastatu baina ez dutela bueltatuko. Laguntza eman behar da egindako 
gastu bati. Beraiekin formatu bat adostu genuen. Zuloak edukiko ditu eta agian ez da 
soluzioa izango. Beraiei esan zaie, ea beste toki batetik lortzen dituzten hemen ematen 
zaien laguntzak, bai modu eta baita kopuruarekiko. Esan zaie jartzeko adibide gisa beste 
herri bat, edo gehiago ematen duenak edo azkarrago. Ondoko herria dugu, 300.000 € 
mugitu dira. %10a?. Zoritxarrez honek ez dituzte salbatuko. Batez ere bailara honetan 
bizitzen ari garen egoerarekin” 
 
Nerea Manzisidor Mendizabal (Beasaingo EH Bildu): “Guk merkatariekin egin dugun 
bileretan esaten dute beraientzat 400 € aurreratzea asko suposatzen duela hainbeste 
denboran itxita egon eta gero.” 
 
Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Aurreko astean izan zen bilera eta itxita daude eta denak 
bonoak hartuta zituzten.” 
 
Gaia behar adina eztabaidatu ondoren, bozketa egin da eta aho batez onartu da, 
proposatutako oinarrien aldaketa. 
 
B.- BEASAIN IDAZLEHIAKETA. LANAK AURKEZTEAREKIN HASI ETA SARITUTAKO 
LANAK ARGITARATZEAREKIN AMAITZEN DEN IDAZKETA-LEHIAKETAREN 
ALDERDI GARRANTZITSUAK ARAUTZEKO OINARRIAK. 2020ESEP0013 
 
Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Aldaketa nabarmenik ez dago. 1989tik dator idazlehiaketa 
hau, 9 eta18 urte bitarteko haurrak eta gazteak euskaraz idazteko zaletasuna 
sustatzeko. Bost mailetan sailkatuta dago, prosa, bertsoak eta poesi lanak saritzen dira. 
Denei sari berbera ematen zaie. Sarituek garaikurra eta dirua jasotzen dute eta 
aipamenduek diploma eta dirua. Saritutako lan guztiak web orrian jartzen dira. 
Proposatzen dena da oinarriak onartzea eta GAOean argitaratzea. 
 
Hitz egiteko txanda eman ondoren bildutakoek proposamenarekiko adostasuna azaldu 
dute.  



 
Horren ondorioz, aho batez ondorengo oinarriak onartu dira: 
 

“XXXI. BEASAIN IDAZLEHIAKETA 

Lehena.- Oinarrien xedea. 
 
 Beasaingo Udalak, eskualdeko hainbat ikastetxeren laguntzarekin, BEASAIN 
IDAZLEHIAKETA antolatzen du. Oinarri hauen helburua lanak aurkeztearekin hasi eta 
saritutako lanak argitaratzearekin amaitzen den idazketa-lehiaketaren alderdi 
garrantzitsuak arautzea da. 
 
Bigarrena.- Aurrekontua  
 
 Oinarrien xedea lortzeko kalkulatzen den guztizko zenbatekoa 9.225,00 €-koa 
da, baina sariak (zenbateko ekonomikoa eta garaikurrak) emateko, ezinbestekoa izango 
da sariak ebazteko unean kreditu egokia eta nahikoa egotea. 
 
Hirugarrena.- Norgehiagoka-erregimenean 
 
 Oinarri hauek Udalaren osoko bilkurak onartu ondoren DBNSra bidaliko dira, eta, 
ondoren, GAOn argitaratuko dira. 
 
 Beasaingo ikastetxe guztiei eta Lazkaoko eta Ordiziako DBH, Batxilergo eta 
Lanbide Heziketako ikastetxeei emango zaie iragarki honen berri. 
 
Laugarrena.- Parte hartzeko baldintzak. 
 

 A mailan: 2003 eta 2004 urteetan jaio eta Goierriko Irakaskuntza Ertainetako 
Ikastetxeetan (Beasainen, Ordizian edo Lazkaon) ikasten dabiltzan ikasleak edota, 
Beasainen erroldatuta egonik, beste nonbait irakaskuntza ertainetan ikasten 
dabiltzan adin berekoak izan daitezke. 

 

 B mailan: 2005 eta 2006 urteetan jaio eta Goierriko Derrigorrezko Bigarren 
Hezkuntzako Ikastetxeetan (Beasainen, Ordizian edo Lazkaon) ikasten dabiltzan 
ikasleak, edota Beasainen erroldatuta egonik, beste nonbait ikasten dabiltzan adin 
berekoak izan daitezke. 

 

 D mailan: 2007 eta 2008 urteetan jaio eta Goierriko Derrigorrezko Bigarren Hezkun-
tzako Ikastetxeetan (Beasainen, Ordizian edo Lazkaon) ikasten dabiltzan ikasleak 
edota, Beasainen erroldatuta egonik, beste nonbait ikasten dabiltzan adin berekoak 
izan daitezke. 

 

 E mailan: 2009 eta 2010 urteetan jaio eta Beasaingo Lehen Hezkuntzako 
Ikastetxeetan ikasten dabiltzan ikasleak. 

 

 F mailan: 2011 eta 2012 urteetan jaio eta Beasaingo Lehen Hezkuntzako 
Ikastetxeetan ikasten dabiltzan ikasleak. 

 
 
Bosgarrena.- Lanak aurkeztea. 
 
 Parte hartzen dutenek ikasketak egiten dituzten ikastetxeetan aurkeztuko dituzte 
lanak. Hauek lehenengo aukeraketa bat egingo dute. 



 
 Ikastetxeek Beasaingo Udaleko Erregistro Orokorrean aurkeztuko dituzte 
aukeratutako lanak. Lanak aurkezteko epea  2021eko otsailaren 26an amaituko da  
14:00etan. 
 
 Aurkeztu beharreko lanen gehieneko kopurua: 
 

 Lehen Hezkuntzan (E eta F mailak) 3 lan gela eta atal bakoitzeko. 
 DBHn eta batxilergoan (A, B eta D mailak) 2 lan gela eta atal bakoitzeko. 

 
 Ikasle bakoitzak lan bakarra aurkeztu ahal izango du maila eta atal bakoitzeko 
(prosa, poesia eta bertsoa). 
 
 Lanak paperean (4 kopia) eta formatu digitalean aurkeztuko dira. 
 
Seigarrena.- Aurkeztu beharreko dokumentuak. 
 

- Idazlana. Aurkezten den lan bakoitzaren lehen orrialdean lanaren izenburua, 
egilearen izengoitia, atala eta maila jarriko dira soil-soilik, betiere egilea nor den ager 
lezakeen aztarrenik gabe. 

 

- Idazketa-lanarekin batera, gutun-azal itxi bat aurkeztu behar da, eta, bertan, 
izengoitia, lanaren izenburua eta ikastetxearen izena agertu behar dira. Barruan, 
egilearen izen-abizenak, ikasketa maila, helbidea, telefono-zenbakia, lanaren 
izenburua eta izengoitia agertu behar dira. 

 
Zazpigarrena.- Idazlanen ezaugarriak eta bete beharreko baldintzak. 
 
 Aurkezten diren lanak euskaraz zuzen eta egoki idatzita egongo dira. 
Horretarako Euskaltzaindiak onartuta dauzkan ortografia eta gramatika arauak  izango 
dira oinarri. Idazlanen gutxieneko zuzenketa ikastetxeak egin behar du.  
 
 Aurkezten diren lanek genero Berdintasunaren ikuspegitik, ondorengo irizpideak 
hartuko dituzte kontuan: 
 

 Hizkuntzaren erabilera ez sexista eta barneratzailea bermatuko da. Hitanoa ere 
zuzen erabiliko da. 

 Debeku da pertsonek, sexu batekoak edo bestekoak izateagatik, giza duintasun 
gutxiago edo gehiago dutela edo sexu-objektu soilak direla adierazten duten 
testuak eta baita emakumeen aurkako indarkeria justifikatu, horri garrantzia 
kendu edo horretara bultzatzen duten testuak ere. 

 
Atalak 
 

- Prosa 
 
 Gaia librea izango da. Idazlanak, prosaz edozein generotan euskaraz norberak 
idatziak, originalak, aurrez saritu gabeak eta argitaratu gabeak izango dira. Itzulpenek 
ez dute balio izango. Lan hauek “Times New Roman 12” edo “Arial 10” letra tipoa izango 
dute 1,5eko lerro-tartearekin. 
 
 Idazlanen neurriak honako hauek izango dira: 
 
- A mailan 3 orrialde gutxienez eta 5 gehienez. 



- B mailan 2 orrialde gutxienez eta 4 gehienez. 
- D mailan  orrialde 1 gutxienez eta 3 gehienez. 
- E mailan  orrialde 1 gutxienez. 
- F mailan orrialde erdi bat  gutxienez.  
 
 - Bertsoak 
 
 A, B, D eta E mailakoentzat.  Gaia librea izango da. Bertsoak euskaraz idatziko 
dira eta originalak, aurrez saritu gabeak eta argitaratu gabeak izango dira. 
  
 - A mailan: 6 bertso edo 10 kopla 
 - B mailan: 6 bertso edo 10 kopla 

- D mailan: 4 bertso edo 8 kopla 
- E mailan: 2 bertso edo 4 kopla (maila honetako lanak bakarkakoak edo 

taldekoak izan litezke) 
 
 - Poesia 
 
 A eta B mailetako ikasleentzat.  Gaia librea izango da. Olerkiak euskaraz idatziko 
dira eta originalak, aurrez saritu gabeak eta argitaratu gabeak izango dira. Itzulpenek ez 
dute balio izango. Lan hauek “Times New Roman 12” edo “Arial 10” letra tipoa izango 
dute. 
 

 A maila: gutxienez 40 lerro 
 B maila: gutxienez 20 lerro.  

 
 Aurkeztutako lanak originalak ez direla edota beste lehiaketaren batean  sarituak 
izan direla egiaztatzen bada, lehiaketatik kanpo geldituko dira. Egiaztapena sariak 
banatu ondoren egingo balitz, emandako sariak kendu egingo lirateke. Horrelakoen 
egileek ez lukete gehiago beren lanik lehiaketa honetara aurkezterik izango. 
 
Zortzigarrena.- Epaimahaiaren osaketa eta eginbeharrak.  
 
 Osaketa:  
 

- A, B eta D mailetako epaimahaia: Migel Angel Mintegi Larraza, Maitane 
Legarreta Etxezarreta eta Jon Ordoñez Garmendia 

- E eta F mailetako epaimahaia: Maider Agirre Gurrutxaga, Ekaitz Goikoetxea 
Asurabarrena eta Iñigo Pérez Mujika.  
 
Eginbeharrak:  
 

- Jasotako idazlan guztiak aztertu eta saridunak izendatu 2021eko apirilaren 2a 
baino lehen. 

- Sari-emate ekitaldian parte hartu.  
- Aurkeztutako lanek behar adinako kalitaterik ez dutela iritziz gero, sariak eman 

gabe utz ditzakete epaimahaikoek. 
 
 
Bederatzigarrena.- Sariak 
 
A mailan: 
 
Prosazko atala    



1. saria: 210 € eta oroigarria   
2. saria: 150 € eta oroigarria  
3. saria: 90 € eta oroigarria 
Eta 3 aipamen: 50 euro eta diploma 
    
Olerki-atala 
1. saria: 210 € eta oroigarria 
2. saria: 150 € eta oroigarria 
Eta 2 aipamen: 50 € eta diploma 
 
Bertso-atala  
1. saria: 210 € eta oroigarria 
2. saria: 150 € eta oroigarria 
Eta 2 aipamen: 50  € eta diploma 
     
B mailan: 
 
Prosazko atala 
1. saria: 180 € eta oroigarria 
2. saria: 130 € eta oroigarria 
3. saria: 80 € eta oroigarria 
Eta 3 aipamen: 50 € eta diploma 
   
Olerki-atala 
1. saria: 180 € eta oroigarria 
2. saria:   90 € eta oroigarria 
Eta bi aipamen: 50 € eta diploma 
 
Bertso-atala 
1. saria: 180 € eta oroigarria 
2. saria:   90 € eta oroigarria 
Eta bi aipamen: 50 € eta diploma 
 
D mailan: 
     
Prosazko atala 
1. saria: 150 € eta oroigarria  
2. saria: 110 € eta oroigarria  
3. saria: 70 € eta oroigarria  
Eta 3 aipamen: 50 € eta diploma 
 
Bertso-atala 
1. saria: 150 € eta oroigarria 
2. saria:  80 € eta oroigarria 
Eta  2 aipamen: 50 € diploma 
    
E mailan: 
 
Prosazko atala   
1. saria: 120 € eta oroigarria  
2. saria: 85 € eta oroigarria  
3. saria: 50 € eta oroigarria 
Eta 3 aipamen: 25 € eta diploma 
  



Bertso-atala 
1. saria:  120 € eta oroigarria 
2. saria:   60  € eta oroigarria 
Eta 2 aipamen: 25 € eta diploma 
   
F mailan: 
 
Prosazko atala    
1. saria: 90 € eta oroigarria  
2. saria: 60 € eta oroigarria  
3. saria: 30 € eta oroigarria 
Eta 3 aipamen: 25 € eta diploma 
   
 
Hamargarrena.- Lehiaketa ebaztea. 
 
 Epaimahaiak izendatuko ditu saridunak, eta alkateak dagokion ebazpena 
emango du. Ebazpena ikastetxearen bidez jakinaraziko zaie egileei. 
 
 Jakinarazpena jaso eta 10 eguneko epean, sarituek honako agiri hauek aurkeztu 
beharko dituzte Beasaingo Udaleko Kultura, Euskara eta Merkataritza azpiarloan: 
Sarituaren argazkia 
Biografia laburra 
NAN zenbakia 
Helbidea 
Kontu korrontearen zenbakia eta titularraren izena. 
 
 Datu horiekin guztiekin, Alkateak ebazpena emango du irabazleei saria emateko, 
eta kasu bakoitzean dagokion ordainketa egiteko aginduz. 
 
Hamaikagarrena.- Sariak emateko ekitaldia. 
 
 Sariak emateko ekitaldi publikoa Igartzako jauregian izango da, eta eguna eta 
ordua Beasaingo Udalaren webgunearen bidez jakinaraziko dira. 
 
Hamabigarrena.- Saritutako idazlanak argitaratzea. 
 
 Saritutako lanak Beasaingo Udalarenak izango dira aurrerantzean, eta, 
horregatik, argitaratzeko eskubidea toki-erakundeari dagokio. Lanak Beasaingo 
Udalaren webgunean emango dira ezagutzera. 
https://www.beasain.eus/beasain-idazlehiaketa-2020/aurkezpena 
.  
Hamahirugarrena.- Datuen babesa. 
 
 Eskatzaileen datuen tratamendua abenduaren 5eko 3/2018 Lege Organikoaren 
araberakoa izango da.  
 
 
Hamalaugarrena.- Aplikatuko den araudia.  
 
Deialdi honetan aurreikusi ez den guztian, honako hauek aplikatuko dira: 
 

• 39/2015 Legea, urriaren 1ekoa, Administrazio Publikoen Administrazio 
Prozedura Erkidearena. 

https://www.beasain.eus/beasain-idazlehiaketa-2020/aurkezpena


 
• 40/2015 Legea, urriaren 1ekoa, Sektore Publikoaren Araubide Juridikoarena. 

 
• 887/2006 Errege Dekretua, uztailaren 21ekoa, Diru-laguntzei buruzko azaroaren 

17ko 38/2003 Lege Orokorraren Erregelamendua onartzen duena. 
 
Hamabosgarrena.- Ebazpena eta helegiteak.  
 
 Oinarri hauek administrazio-izaera dute, eta, beraz, Udalak ahalmena du horiek 
interpretatzeko eta aplikatzean eta ebaztean sor daitezkeen gorabehera guztiak 
ebazteko. 
 
 Oinarri hauen aurka administrazioarekiko auzi-errekurtsoa aurkez daiteke 
Gipuzkoako Administrazioarekiko Auzien Epaitegian, bi hilabeteko epean, Gipuzkoako 
Aldizkari Ofizialean argitaratu eta hurrengo egunetik aurrera. Nahi izanez gero, eta 
administrazioarekiko auzien bidera jo aurretik, berraztertzeko errekurtsoa aurkeztu ahal 
izango zaio onartu zituen organoari, hilabeteko epean, ebazpena GAOn argitaratu eta 
hurrengo egunetik aurrera.” 
 
C.- GIPUZKOAKO FORU ALDUNDIAREKIN SINATUTA DAGOEN KONTRATU-
PROGRAMAREN ALDAKETA ONARTZEA, 2020KO EKITALDIAN LOINATZ 
EGUNEKO ZENTROA FINANTZATZEKO ERREFERENTZIAKO GEHIENEKO 
TARIFARI DAGOKIONEZ (III. ERANSKINA). 2019BIBO0005 
 
Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Herritarren batzordetik dator. Eguneko zentroa dela eta. 
2020ko azaroaren 2an, Foru Aldundiak adineko egoitzetako, eguneko zentroetako eta 
zenbait programa finantzatzeko erreferentzia modura gehienezko tarifak aldatu egin 
zituen 2020ko urtarrileko 1era atzera eraginarekin eta aldaketa horrek dakarrena da 
beraiekin dugun hitzarmenaren eranskina aldatzea eta tarifen zenbatekoak ere 
aldatzea. %1,59ko igoera onartu dute eta horrek diru gehiago jasotzea ekarriko lioke 
udalari.  
 
Hitz egiteko txanda eman ondoren bildutakoek proposamenarekiko adostasuna azaldu 
dute.  
 
Horren ondorioz, aho batez onartu da ondorengo erabakia: 
 
“Lehenik: Gipuzkoako Foru Aldundiarekin sinatuta dagoen kontratu-programaren 

aldaketa onartzea, 2020ko ekitaldian  Loinatz Eguneko Zentroa finantzatzeko 

erreferentziako gehieneko tarifari dagokionez (III. Eranskina); ondorengoak direlarik: 

 
 

Zerbitzu mota 
 

2019ko  tarifa €plaza/eguna 
 

2020rako tarifa berria      
€plaza/eguna 
 

 
Laguntzako tarifa 
lanegunak 
 

 
51,86€ 

 
52,63€ 

 
Lanegunetako garraio 
zerbitzua 
 

 
16,82€ 

 
17,11€ 

   



Laguntzako tarifa asteburu 
eta jai egunak 
 

59,54€ 60,40€ 

 
Garraio asteburuak eta jai 
egunak 
 

 
19,35€ 

 
19,68€ 

 
 

Bigarren:  Alkateari ahalmena ematea aipatutako kontratu-programaren III. Eranskina 
sinatzeko.” 
 
4.- LURRALDE BATZORDEKO PROPOSAMENAK. 
 

A.- BEASAINGO UDALARI HIRIGINTZAREN ARLOAN ETA UDAL-ONDAREARI 

DAGOKIONEZ LAGUNTZA TEKNIKOA EMATEKO ZERBITZUA ESLEITZEA. 

2020IDBO0029 

Alkate jaunak (EAJ-PNV), ezagutzera eman du Kontratazio Mahaiaren proposamena, 

hau da: 

“Kontratazio Mahaiaren 2020ko azaroaren 18ko bilkuran, lizitazioan parte hartzea onartu 

zitzaien kaudimen baldintzak betetzen ditzutelako, aurkeztu diren bi lizitatzaile bakarrei, 

hau da, SOSTOAKO arkitektoak, S.C.P.ri eta NIKOLAS BARANDIARAN CONTRERAS 

jaunari. 

 Kontratazio-plataforman iragarri zen bezala, 2020ko azaroaren 24an, 9: 00etan, B 

artxibo elektronikoa ireki zen: automatikoki ebaluatzeko irizpideei buruzko 

dokumentazioa. 

• 2. eranskina: eskainitako prezioa eta hobekuntza 

• Esperientzia egiaztatzen duten ziurtagiriak, diplomak eta prestakuntzari 

buruzko tituluak. 

2. ERANSKINA  
 

LIZITATZAILEEK  PREZIOA  HOBEKUNTZA  
 
 

SOSTOAKO ARKITEKTOAK, S.C.P. 

 
 

37.440,00 € + BEZ 

 
 

Ez du proposatu  
 
 

NIKOLAS BARANDIARAN 
CONTRERAS 

 
 
 

35.776,00 € + BEZ 

 
 
 

Astean ordu 1 gehiago  
 

ESKARMENTUA: ZIURTAGIRIAK 

LIZITATZAILEEK  Administrazio publikoetako 
ziurtagiriak  

Arkitekto Elkargoaren edo 
subjektu pribatuen 

ziurtagiriak  
 
 

 

- Andoain (2) 
 

- Construcc. Arrisu, S.L.  



 
SOSTOAKO ARKITEKTOAK, 

S.C.P 

- Oiartzun (2)  
- Ondarroa 

- Sociedad Deportiva Eibar 
- COAVN Araba 
- COAVN Bizkaia 
- COAVN Gipuzkoa 
- COAVN Navarra 
 

 
 

 
NIKOLAS BARANDIARAN 
CONTRERAS 

 

 

- Beasain  
- Orendain  
- Ormaiztegi 
- Alegia 

 

- Jose Miguel Toledo 
Etxepare 
- Eun Group 
- COAVN Gipuzkoa 

 
FORMACIÓN: DIPLOMAS, TÍTULOS / FORMAKUNTZA: DIPLOMAK, TITULUAK 

 

LIZITATZAILEEK DIPLOMAK  
 
 

SOSTOAKO ARKITEKTOAK, S.C.P 

 
- HAEEren “Hirigintzako Diploma” (I, II, III, IV, V, 
VI, Hirigintzako Goi-mailako Kurtsoa) / “Diploma 
en Urbanismo” del IVAP ” (módulos: I, II, III, IV, 
V, VI, Curso Superior de Urbanismo ). 
 
- COAVN: accesibilidad en los edificios. 
Aplicación de los ajustes razonables. 
- COAVN: intervenciones en edificios existentes: 
DB-SI y DB-SUA 
 

 
 

NIKOLAS BARANDIARAN CONTRERAS 
 

 
- HAEEren “Hirigintzako Diploma” (I, II, III, IV, V, 
VI, VIII modulo) / “Diploma en Urbanismo” del 
IVAP ” (módulos: I, II, III, IV, V, VI, VIII modulo). 
 

 

Eskaintza ekonomikoa: 20 puntu gehienera.  
 
Balorazioa pleguan ezarritako formularen arabera egin da. Emaitza ondorengoa da: 

1.- NIKOLAS BARANDIARAN CONTRERAS: 20 p. 
 

2.- SOSTOAKO ARKITEKTOAK, S.C.P.: 12,644 p. 
 
Hobekuntza: 4 puntu gehienera.  
 
Balorazioa:  0,5 puntu hobekuntza-ordu bakoitzeko. Emaitza ondorengoa da: 

 
1.- NIKOLAS BARANDIARAN CONTRERAS: 0,500 p. 

 
2.- SOSTOAKO ARKITEKTOAK, S.C.P.: 0,000 p. 

Prestakuntza: 12 puntu gehienera.  
 
Balorazioa:  eskola-ordu bakoitzeko 0,1 puntu. Kontuan izanda aurkeztutako diplomekin 

kreditatu dituzten ordu kopuruak, biek gehienezko puntuak lortu dituzte. Emaitza 

ondorengoa da: 



1.- NIKOLAS BARANDIARAN CONTRERAS: 12,000 p. 
 

2.- SOSTOAKO ARKITEKTOAK, S.C.P.: 12,000 p. 

Azken hamar urteetako lan esperientzia: Gehienez 64 puntu. 
 
Sektore Publikoko Kontratuen Legearen 145,5 artikuluan xedatutakoa hizpidera ekarri 
da:  esleipen-irizpideek lotura zuzena izan beharko dute kontratuaren xedearekin, eta 
modu objektibo eta eskuragarrian formulatu beharko dira lizitatzaileentzat, berdintasun-
printzipioen, diskriminaziorik, gardentasunik eta proportzionaltasunik ezaren arabera. 
Legearen 1,1. 
 
Pleguan sinatzen duen taulan zehatz-mehatz zehazten da atal honetan zer eta nola 

baloratuko den. Hala ere, Mahaiak komenigarritzat jotzen du aldez aurretik zenbait 

alderdi finkatzea, interpretazioaren mende egon daitezkeenak: 

1.- Hamar urteak zenbatzea: 
 

• Hasiera: 2010-11-03 
• Amaiera: 2020-11-2 

 
2.- Ekimen publikoko eta partikularreko dokumentuak idaztea: 
 

Hiri-antolamenduko planak: 
 
Hiri-antolamenduko Plan Bereziak dira. Hiri Antolamenduko Plan Orokorren eta 
Arau Subsidiarioen idazketa ez da baloratuko. 
 

 
Eraikuntza Proiektuak 
 
Ulertzen dira Eraikuntzari buruzko Lege Organikoaren 2. artikuluak 
aurreikusitakoak. 
 

3.- Egindako txostenen eta idatzitako dokumentuen kopurua adierazi behar da. Kopuru 
horrek urtean baloratu beharreko gehienekoa gainditzen badu, egindako urtea ere 
adierazi beharko da. 
 
Premisa horiek guztiak kontuan hartuta, lizitatzaile bakoitzak egiaztatutako 

esperientziaren balorazioa egiten da eta kontratazio mahaiko aktaren I eranskinean 

azaltzen diren tauletan islatzen da. Bai akta eta baita ere eranskina, kontratatzailearen 

profilean argitaratuta daude. 

SOSTOAKO arkitektoak, S.C.P. enpresaren kasuan, ez dira baloratu: 
 

1.- Andoain, Oiartzun eta Ondarroako udaletako arduradunek emandako 
ziurtagiriak, egindako lanak ez direlako zehaztu "lanbide-esperientzia 
baloratzeko taula: 10 urte"(karatularen 9. atala), izenekoan ageri den moduan. 
Taula hau lizitazioan interesa duten guztiek eskuratu ahal izan dute. 

 
 
NIKOLAS BARANDIARAN CONTRERASen kasuan, ez da baloratu: 
 



1.- Jose Miguel Toledo Etxepare arkitektoak emandako ziurtagiria, honako 
arrazoi hauengatik: 

 
- 2008-2016 urteekiko, esaten da lizitatzailea TOLEDO TALDEA enpresako kide 
izan zela, eta zuzenean parte hartu zuela ziurtagirian zerrendatutako zerbitzu eta 
lanetan, baina ez da adierazten zer proportziotan esku hartzen duen kontratuak 
egikaritzen, eta, kasu honetan, ezin da aplikatu karatulako 9. atalean 
adierazitakoa (zehazten ez bada, zati berdinetan dela ulertuko da), Administrazio 
honetan dauden aurrekarien arabera (zerbitzuak emateko 2008ko urtarrileko 
kontratua, Beasaingo Udalaren eta JOSE MIGUEL TOLEDO S.L., TOLEDO 
TALDEAren artekoa), bi arkitektok baino gehiagok osatzen zuten taldea. 

 
- 2016tik aurrera, lizitatzaileak sinatzailearekin lankidetzan jardun duela esaten 
da. Kasu honetan, zerbitzuen hartzaile publiko edo pribatuak ziurtatu beharko 
luke, lizitatzaileak bere gain hartutako erantzukizuna adierazita. 

 
Horrekin guztiarekin, lizitatzaileek lortutako puntuazioa guztira ondorengoa da: 

LIZITATZAILEAK Eskarmentua Formazioa Prezioa Hobekuntza GUZTIRA 

 

SOSTOAKO 

ARKITEKTOAK, 

S.C.P 

 

 

2,945 

 

 

12,000 

 

 

20,000 

 

 

0,500 

 

 

39,025 

 

NIKOLAS 

BARANDIARAN 

CONTRERAS 

 

6.525 

 

12,000 

 

12,644 

 

0,000 

 

27,589 

 

Horren ondorioz, Kontratazio Mahiak Plenoari ondorengo erabaki proposamena egiten 
dio:  
 
 Lehenik. Beasaingo Udalari hirigintzaren arloan eta udal-ondareari dagokionez 
laguntza teknikoa emateko zerbitzua, NIKOLAS BARANDIARAN CONTRERAS jaunari 
esleitzeko proposatzea, baldintza plegu eta berak aurkeztutako eskaintzaren arabera.  
 
 Bigarren. Kontratuaren prezioa, HOGEITA HAMABOST MILA ZAZPIEHUN ETA 
HIRUROGEITA HAMSEI EURO (35.776,00 €) urteko, BEZ kanpo izango da. 
Kontratuaren prezioa ez da berrikusiko.  
 
 Hirugarren. Dedikazioa: COVID-19k sortutako osasun-krisiak edo ezinbesteko 
beste zirkunstantzia batzuek eragozten ez badute, udaletxean gutxienez bi egun 
emango dira eta guztira 17 ordu. Zerbitzua goizez eta arratsaldez emango da. 
 
Arkitekto esku-hartzailea eta, hala badagokio, zerbitzuaren enpresa esleipenduna 
bateraezinak izango dira Beasaingo udalerrian hirugarrenei edozein lan profesional 
egiteko, zuzenean edo zeharka, tarteko pertsonen edo erakundeen bidez. 
 
Kontratua gauzatzeko baldintza: Euskal Autonomia Erkidegoko Estatutuak 6. artikuluan 
ezarritako eta Euskararen Erabilera Normalizatzeko azaroaren 24ko 10/1982 Oinarrizko 



Legeak eta hura garatzen duen araudiak, besteak beste, arautzen duten hizkuntza-
ofizialtasun bikoitzaren araubidearen mende dago kontratua. 
 
Euskara izango da zinegotziekin, udal langileekin eta herritarrekin ahozko eta idatzizko 
harremanetan erabili beharreko lehentasunezko hizkuntza. Txostenak eta gainerako 
idazkiak euskaraz eta gaztelaniaz aurkeztuko dira, formatu digitalean eta, eskatzen 
denean, paperean ere bai.  
 
 Laugarren Egikaritze epea, hiru urtekoa izango da, kontratua sinatzen den 
hurrengo egunetik kontatzen hasita. Bi luzapen egiteko aukera, bakoitza urte betekoa. 
 
 Bosgarren. Adjudikaziodunari adieraztea, hamar egun baliodun epean idatzi hau 
jasotzen duen hurrengo egunetik kontatzen hasita, ondorengo dokumentazioa aurkeztu 
behar duela:  
 
- Zerga betebeharretan eta Gizarte Segurantzan eguneratuta egotearen agiriak. 
 
- Ekonomia jardueren gaineko zergan alta emanda egotearen agiria. 
- 1.788,80 €ko behin betiko fidantza. 
- Arrisku profesionalengatiko kalte-ordainen aseguruaren poliza, 209.520,55 €koa. 
 
 Seigarren. Alkateari baimena ematea kontratua behin betiko esleitzeko, 

aipatutako dokumentazioa jaso ondoren eta aldi berean kontratu administratiboa 

sinatzeko.” 

Eva Alvarez Atanes (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak): “Tal y como nos 

posicionamos anteriormente votamos en contra por coherencia.” 

Joseba Mikel Olano Guembe (Beasaingo EH Bildu): “Guretzat hirigintza aholkularitza ez 

da egokia Beasaingo Udalarentzat. Guk arkitektoa eskatzen dugu behin eta berriro. 

Badakigu zailtasunak egon daitezkeela erreposizio tasa dela eta, baina Beasainek nahiz 

eta eraikitako portzentai handia kontsolidatua egon, Beasainek udal arkitekto bat behar 

du, zeren eta gauza asko daude funtzionario batek egin behar dituenak eta ez aholkulari 

batek. Esleipenean kezkatzen gaituena da, azkenean prezioak erabaki duela lehiaketa 

nahiz eta esan pisu handiagoa izango zuela eskarmentuak. Gertatu dena da 

eskarmentuak izan duen puntuazioa oso kaxkarra izan dela. Oker ez banago 64 

puntutatik 6 eta piko atera ditu irabazleak. Zergatik?” 

Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Pleguak bere baldintzak dituzte eta askotan zoritxarrez, 

prezioak izaten du pisu handiena. Kontratazio Mahaiak egindako proposamenak 

gobernu honek inoiz ez du zalantzan jarri bere lana. Teknikoek baloratzen dute hori. Bi 

hautagaien arteko diferentzia aztertuta, ikusten da irabazi duenak formazioan izan ezik 

(biek 12 puntu lortu dituzte) irizpide denetan izan dela hoberena. Gehiago ez naiz 

sartuko. Azalpen gehiago Kontratazio Mahaiak eman beharko luke. Gonbidatzen zaitut 

Kontratazio Mahaiarena jotzea esan dituzun xehetasun horiek argitzeko, argitu beharrik 

izan ezkero.” 

Leire Artola Ugalde (EAJ-PNV): “Nik zerbait gehitzeagatik esango nuke, lizitazio hau 

objektibablea izatea zela asmoa. Prezoiari 20 puntu ematen zitzaizkion eta beste zen 

egindako lanak zehaztea. Beharbada aurkeztutako ziurtagiri batzuk zein bati zein 

besteari ere ez zitzaien onartu, eskatzen ziren zehaztasunak ez zirelako adierazi. 

Prezioan aldea badago da, bakarrik bi eskaintza izan ditugulako eta eskaintza 



ekonomikoan alde handia ez badago ere, formularen arabera puntuazioan alde 

nabarmena egon da. Horrezaz gain esleipendun atera denak, guztian atera ditu puntu 

gehiago. Ez dago zalantzarik.” 

Joseba Mikel Olano Guembe (Beasaingo EH Bildu): “Legalki zalantzarik dagoenik ez 

dakit, baina kezkagarria dena da esperientziari eman behar zitzaiola garrantzi gehiena 

eta atal horretan oso puntu gutxi eman direla. Puntuazio eskasa izan da.” 

Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Eskasa dela esatea ez al da gehiegi esatea?. Nik dakidala 

biei ez zaie hainbat lan kontuan izan. Nik dakidala biei ez zaie hainbat lan kontuan izan 

eta horretarako arrazoiak daude.” 

Gaia behar adina eztabaidatu ondoren, bozketa egin da eta ondorengo emaitza lortu da: 
 
Aldeko botoak: 10 (EAJ-PNV) 
Aurkako botoak: 2 (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak) 
Abstentzioak: 5 (Beasaingo EH Bildu) 
 
Horren ondorioz, gehiengo osoarekin onartu da, Kontratazio Mahaiak egindako 
proposamena. 
 
5.- BERRI EMATEA: 
 

• 2020ko azaroaren 23tik 2020ko abenduaren 16arte emandako Ebazpenak. 
 

• Kontratu txikiei buruz, 2020ko azaroaren 23tik 2020ko abenduaren 16arte  
emandako Ebazpenak. 
 

Ezagutzera eman dia aipatutako Ebazpenak. 
 
6.- ESKAERA ETA GALDERAK 

Eskaera eta galderen atalean honelakoak aurkeztu dira: 

ERAIKINEN GARBIKETA ZERBITZUA 

Eva Alvarez Atanes (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak): “Hoy ha habido diferentes 

movilizaciones en Beasain de las trabajadoras de limpieza de edificios municipales. 

Están contratadas por ZAINTZEN, pero la adjudicación a favor de esta empresa fue 

relalizada por el Ayuntamiento. Preguntamos en la Junta de Portavoces, a petición de 

ellos, si os habíais reunido con los trabajadores. Quisiéramos saber eso.” 

Alkate jaunak (EAJ-PNV): “No. No me he reunido. En la última semana ELA ha 

presentado dos escritos, pero no tiene que ver con esto. Han hecho público que han 

pedido una reunión conmigo y no es así. Lo que es curioso es que ni la empresa ha 

conseguido reunirse con ellos. Con nosotros no se reúnen, no se reúnen con la 

empresa, hacen movilizaciones y se reúnen con la oposición. Lo lógico sería que se 

reunirían con la empresa y si no respetan el convenio  que lo denuncien y que nos lo 

hagan saber para que nosotros, si es así, podamos tomar las medidas oportunas.” 

Eva Alvarez Atanes (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak): “¿Se sabe por qué no se 

han reunido con la empresa?. ¿La solcicitud para reunirse contigo y con nosostros la 

realizaron? 



Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Nik dakidala, ez. Errazena da komunikabideetan ateratzea 

bilera eskatu dutela eta ezezkoa esan zaiela.” 

Eva Alvarez Atanes (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak): “Entonces ante las 

movilizaciones de hoy, la respuesta que habría que dar es que primero se pongan en 

contacto con la empresa.” 

Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Logikoena hori izango litzateke.” 

Eva Alvarez Atanes (Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak): “Conociendo el tema, ¿qué 

tipo de respuesta recibirían?.” 

Alkate jaunak (EAJ-PNV): “No soy adivino. Tendríamos que reunirnos y saber si la 

empresa está fallando.” 

Nerea Manzisidor Mendizabal (Beasaingo EH Bildu): “Bozeramaile taldean aipatu zen 

bilera hori. Esan duzu eskaera ez dela egin baina nik fisikoki eskaera hori ikusi dut, 

sarrera emanda, zurekin biltzeko. Aztertu e gin beharko da zer pasatzen den horrekin, 

zeren eta kasualitatea da azken asteetan bi eskaera traspapelatu izana (beste bat izana 

ikastolakoa). Galdu egin beharko da, traspapelatu edo zein teknikari eskuetan geratu 

den. Ez zait iruditzen zentzuzkoa kalera ateratzea beraien enpresarekin bildu ez badira. 

Beraiek oso zehaztua zuten guztia: zenbat ordu sartu dituzten eta zenbat ez dituzten 

kobratu. Sindikatuekin ibili dira eta enpresari errekeritu egin die. Enpresak esan die 

ordaindu egingo diela baina gero nominetan ez dute horrelakorik ikusten. Mahai gainean 

bi kasu ditugu zalantzan jartzen duguna ea lan hitzarmena errespetatzen ari diren 

(GOXARA eta ZAINTZEN) eta hori aztertzeko lehen ere esan genuen kronograma egitea 

komeni zela. Ez dut uste, plazan jarriko direnik pankarta batekin sudur puntan jartzen 

zaielako!. Hori ikusi nahi ez izana, benetan kezkagarria iruditzen zait!. Zerbitzu hori 

Udalak kontratatuta du eta neurriak hartu behar dira hori jarraipena egiteko. Udalak 

gaiari eutsi egin behar dio, momentu honetan pertsona batzuk daudelako salatzen 

enpresaren jarrera. Udala ez da salaketa jartzearen zain egon behar. Enpresari 

informazioa eskatu beharko litzaioke jakiteko lan hitzarmena betetzen ari den. Udal honi 

ez badagokio eskua sartzea, ez dakit nori dagokion. 

Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Ez dut uste hor jarri direnik sudur puntan jarri zaielako. Ni ez 

naiz nor hori baloratzeko. Aurreko pleno batean ere esan zure ahotik salatu zen enpresa 

bat hitzarmena betetzen ez zutelako. Gezurra da. Ez dago ez horrelako salaketarik eta 

hitzarmena goitik behera betetzen da. Ziurtatu dugu. Deigarria egiten zait ondorengoa: 

udaletxera papera sartu eta gu ez gara konturatzen. Zuk bozeramaile batzordean esan 

egiten duzu, baina esaten duzu komeni zaizuna. Bestea ez, komeni delako hemen hotsa 

ateratzea. Ez dut ulertzen bigarren paperarekin ez zaren etortzen eta aurrekoarekin egin 

genuen berdina egin, hau da, jakin non traspapelatu den, ikusi eta deitu behar bazaio, 

deitu. Honantz etorri arte zain egon, hotsa atera…, helburua zein da?.” 

Nerea Manzisidor Mendizabal (Beasaingo EH Bildu): “Ez nekien bildu zinan edo ez.” 

 Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Ikusita zein harreman duzun, jakingo zenuen.” 

Nerea Manzisidor Mendizabal (Beasaingo EH Bildu): “Nik ez dut enpresarekin inolako 

harremanik. Ni enteratu nintzen bilera deitu zigutenean. Inor ez nuen ezagutzen.” 



Alkate jaunak (EAJ-PNV): “ELAk badaki gurekin elkartu nahi badu bidea zein den. 

Niregana ez da eskaerarik iritsi. Papera baduzu, ekarri eta ikusiko dugu.” 

Nerea Manzisidor Mendizabal (Beasaingo EH Bildu): “Nik fisikoki paper hori ez dut. 

Beraiek dute, ni ez naiz sindikalista eta ezer. Baina eskaera egin da.” 

Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Niri iruditzen zait lehen esan dudana, lehendabizi beraiek 

egon behar dira enpresarekin. Lehengo astean zerbitzu sailetik esan zitzaien ez direla 

egon eta egon badira, salaketa jarriko dute, baldintzak betetzen ez badira ari.” 

Nerea Manzisidor Mendizabal (Beasaingo EH Bildu): “Ez dakit bidea hori den, baina 

Udalak ardura izan beharko luke langile horiekiko.Bereziki kontratu bat dagoelako 

tartean ziurtatzeko betetzen den edo ez.” 

Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Langileekiko ardura lehendabizi enpresarena da. Logikoena 

izango litzateke langileek enpresarekin argitzea zer pasatzen den” 

Nerea Manzisidor Mendizabal (Beasaingo EH Bildu): “Langileek salatzen dutena da 

subrogazioa egon zenetik beraien eskubideak ez direla betetzen. Pandemia dela eta 

ikastetxeetan garbiketa sakonagoa egitearen orduak ez zaie ordaintzen eta nominak 

ulergarri ezinak dira. Lehen kobratzen zutena baino gutxiago kobratzen dute ordu 

gehiago sartuta. Guri esan digutenagatik, enpresarekin bildu dira eta hori horrela bada 

ez dut uste oposizioari deitu behar zigutenik. Esaten dute Alkatearekin bilera eskatu 

dutela eta erantzun ez zaienez, beste ate bat jo dute. Gauza da zein egin behar den. 

Salaketaren zain egon behar gara?.” 

Alkate jaunak (EAJ-PNV): “ELAk badaki zer egin.” 

BATZORDE INFORMATZAILEAK 

Nerea Manzisidor Mendizabal (Beasaingo EH Bildu): “Herritarren parte hartzea 

batzordeetan zaildu egiten da, informazioa momentuan jasotzen delako. Araudi organiko 

zirriborroan ez da aipamenik egiten herritarren parte hartzeari buruz. Aintzakotzat 

hartzea eskatuko genuke nahiz eta hemen gaudenok izan herritarren ordezkari beraiek 

aukeratu digutelako, herritarrek ere zer esana badutela beraiek dirua kudeatzen ari 

garelako. Eskatzen duguna da araudi organikoan herritarren parte hartzea aurreikustea, 

ez bakarrik batzorde informatzaileetan baizik eta beste arlo batzuetan ere bai.Iruditzen 

zaigu hanka motz gaudela.” 

Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Pasatu den araudia barne antolaketari buruzkoa da. COVID 

garai honetan positiboa ematen bada edo, ahalbidetzeko plenoa mistoa egitea edo 

botoa delegatzea. Hori ahalik eta azkarren onartzea da, hitz egin zena. Bestea gerora 

etorriko da.” 

Hasier Agirre Elkoroberezibar (Beasaingo EH Bildu): “Gauza gehiago ere aipatzen ditu. 

Zirriborro horrek gaur egungo udalaren antolaketa erabat itxita uzten du antolaketa berri 

bat sartzeko aukerarik gabe. Bilerak telematikoak egitetik haratago informazio gehiago 

dago. Abiapuntu eskasa iruditzen zaigu. Herritarrak parte hartzea animatzen diren 

apurrak indefentsio egoera batean aurkitzen dira. Hau denentzat kezkagarria izan 

beharko luke” 



Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Orain arte bilerak telematikoak egin ahal izan dira alarma 

egoera izan delako. Alarma egoeratik kanpo, egun ezin izango genuke horrela egin. Hori 

da aldatu nahi dena. Parte hartzeari dagokionean, zuek ere hemen egon zarte eta 

saiakerak egon dira. Nik uste dut parte hartze formatuak hemendik kanpo eman 

beharrekoak direla eta ez hemen barruan. Hemen, askotan, zinegotzioi ere hizkuntza 

nekeza egiten zaigu ulertzeko. Kanpotik datorrenari zer esanik ez. Itzulpen tratamendu 

bat behar du eta gaiak bete esparrutan eta beste modu batean landu. Horretarako gaude 

alde ezberdinak. Lantzeko zirriborro bat da. Araudi horiek nahi adina aldatu daitezke. 

Zirriborroa landuko da eta ikusiko dugu zenbateraino ematen duen.” 

UDAL LAGUNTZAK  

Nerea Manzisidor Mendizabal (Beasaingo EH Bildu): “Aldizkarietan argitaratu dira udal 

diru-laguntzak. Bozeramailean ere aipatu genuen ikastetxeekin egindako bileretan behar 

batzuk zituztela tenperatura hartzeko, atsedenaldietako etab, karpak jartzeko. Urtarrilera 

amaiera arte dago epea eta ez dakigu zerbait aurreratu den. Ez genuke nahi aukera hau 

galtzea. Informazio eske gatoz.” 

Leire Artola Ugalde (EAJ-PNV): “Ikastetxeko arduradunarekin harremanetan jarri ginen 

eta egun horretan bertan jarri ziren aterpe horiek eta jarri direnetik ikastetxetik ez dugu 

eskaerarik jaso. Badakigu lerro bereziak aterako direla baina badirudi Ikastetxeak 

asetuta daude jarritakoarekin.Udal laguntza lerrora urtero aurkezten ditugu hainbat 

inbertsioentzako eskaerak.” 

Nerea Manzisidor Mendizabal (Beasaingo EH Bildu): “Guk jakin dugunez jarri diren bi 

karpa horiekin motz geratu dira. Ez dakit aipatu duzun lerro berezi horrekiko eskaerarik 

egin den. Ematen du beti zain gaudela beharra detektatu arte. Jakinda lerro berezi hau  

dagoela, agian ikastetxeei galdetu beharko genioke behar gehiago dituzten.” 

Leire Artola Ugalde (EAJ-PNV): “Aurten ere baditugu eskaerak egiteko. Hau berezia da 

eta ikastetxeak jarriko dira harremanetan eta emango diegu denontzat egokiena den 

erantzuna.” 

LOINAZPEKO IKASTETXEAREN ITXIERA 

Nerea Manzisidor Mendizabal (Beasaingo EH Bildu): “Hiru aste egonda itxita ikastetxea 

eta harritzen zaiguna da inolako informaziorik jas ez izana. Ez dakit udalari eskaerarik 

egin zaion. Jakin dugu ikasleei ez zaizkiela PCRik egin. Ez dakigu Osakidetzatik berririk 

jaso den. Bozeramailean ez da informaziorik partekatu.” 

Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Ikastetxeko zuzendariarekin egon nintzen eta berak esan 

zuenez, Osakidetzatik esan zien ez zela kutsatze orokorrik izan, baizik eta positiboak 

detektatu zituztela eta gertuko kontaktuei jarraipena egiten ari zirela, baina bada ezpada 

aholkatu ziela ikastetxea ixtea. Osasun zailak guri ez digu ezer berezirik esan.” 

Nerea Manzisidor Mendizabal (Beasaingo EH Bildu): “Zergatik luzatu da hainbeste.” 

Alkate jaunak (EAJ-PNV): “Ez dakit. Pentsatzen dut positibo horren jarraipena egiteko. 

Hala ere Zuzendariak aipatu zidan klaseak ondo ematen ari zirela.” 

7.- ALKATE KARGUARI UKO EGITEA: Aitor Aldasoro Iturbe. 



 
Aitor Aldasoro Iturbe jaunak (EAJ-PNV), ezagutzera eman du Alkate karguari uko 
egiteari buruzko arrazoia, ondorengoa adieraziz: “Legebiltzarretako zerrendetan joan 
nintzen eta emaitzak esan zuten Legebiltzarretara joan behar nintzela. Legebiltzarreko 
joan etorriak ez du posible egiten, Alkatetza eta legebiltzarretako lan uztartzeko eta 
horregatik hartu dugu erabakia, nik nire kargua uztea eta Alkate berria izendatzea. 
Uzteko aipamen bat edo beste egin nahi nituzke. Hamazazpi urte eta erdi betetzea noa 
udal honetan. Bada denbora eta bada ere hutsunea azken egun hauetan sentitzen ari 
naizena. Eskerrak eman nahi nizkieke gertu izan ditudan alkateei, batez ere. Baten batek 
utzi gaitu eta hura erreferente izan dugu. Hark oso garbi zuen zerbitzu bat ematea 
gentozela honantz. Emoziotan bustitzen gara herrigintzara dedikatzen garenok eta 
emozio horietan garbi utzi behar da zertarako gauden hemen. Beraz, nire lehendabiziko 
eskerra pasa diren alkate guztiei. Denengandik ikasi dut eta hariek egon ez balira, ni ez 
nintzen hemen egongo. Zer esanik ez hamazazpi urte eta erdi egon ondoren, udaletxeko 
langileei. Profesional onak ditugu. Langile finak. Askotan haserrea sortzen digun 
finegitasun horretan bustitzen direnak baina lotsarik gabe esan behar da hein handi 
batean eskertzekoa dela beraien jarrera, hau da, lanaren aurrean ondo egin nahi 
horretan. Zer esanik ez udaletik kanpo dauden hainbat entitateei, hala nola, Sasieta 
Mankomunitatea, Goierri Eskola. Harremana oso intentsua izaten da eta askotan lan 
harremanetik lagun harremana ere izaten da. Oposizioari ere onarpena egin nahi diot, 
ni Alkatea nagoenetik izan duen jarreragatik. Iruditzen zait ekarpenak egiten dituzuen 
heinean herria irabazten ateratzen dela. Gu ere eskuzabal azaldu gara eta dudarik ere 
ez dut eskuzabal azalduko garela, aurrerantzean herri hobe bat egiteko bide horretan. 
Azkenik nire taldeari. 2011n hasi ginen ibilbidea. Ordu pila bat batera sartu ditugu 
gauden tokian egoteko eta proiektuak ateratzeko eta naiz eta kanpora begira Alkatea 
ateratzen bada ere, zuek ondo dakizue hau ez dela pertsona baten kontua bakarrik 
baizik eta talde guztiarena. Eskatuko nizueke zerbitzu eta talde kontzeptu horiek ez 
galtzeko eta orain arte bezala lanean jarraitu. Eskerrik asko.  
 
Eta tratatzeko besterik ezean, bilera gaueko zortziak eta hamarretan amaitu da eta nik, 
idazkari naizen honek akta hau idatzi eta sinatu dut. 
 
 

 


